
Dialogmøte med ISS. 04.11.2020. 
 
Tilstede:  
 
Hege Merete Knutsen, forskningsleder, samfunnsgeografi, ISS 
Inger Furseth, forskningsleder, sosiologi, ISS 
Katalin Godberg, ph.d.-rådgiver, ISV 
Silje Andresen, ph.d.-kandidat FAFO,  
Synneva Geithus Laastad, ph.d.-kandidat ISS 
 
Tore Nilssen, forskningsdekan 
Ingebjørg Hovde, seniorrådgiver, fakultetsadministrasjonen (referent)   
 
 
Eksternfinansierte ph.d.-kandidater 

• Alle arrangementer har blitt avlyst grunnet Korona. 
• ISS ønsker å lage et uformelt forum for ph.d.-kandidatene, hvor målet er at det skal være 

både faglig og sosialt. 
• Eksternfinansierte ph.d.-kandidater ønsker større tilknytning til universitetet.  
• Ph.d.-kandidatene er veldig positive til å ha flere arrangementer hvor man kan møtes på 

tvers.  
 
Emneportefølje 

• Forsøker å holde de samme fristene som på bachelor og masteremner. 
• Forskningsleder forespør staben pr e-post om det skal gå noen frie emner.  
• Formell godkjenning av emner gjøres av forskningsledere 
• Det har vært en idé om at man kun skal ta emner som er spesifikt relevante for ph.d.-

avhandlingen. Dette er en uheldig, og handler om hvordan man kommuniserer hva en ph.d.-
avhandling er. Emner skal også gi overordnet kunnskap. 

  
Korona 

• Det har vært gjennomført en spørreundersøkelse blant stipendiatene. De savner å være på 
Blindern 

• Har mottatt søknader om utsettelse 
• Problemer med at emner avlyses 

 
Organisering 

• ISS har i etterkant av møtet lagt inn  opprettelse av programutvalg for PhD i sin årsplan. 
• Ledergruppen møtes ofte og diskuterer ph.d.-relaterte ting. Det ville vært fint å ha med 

ph.d.-kandidatene. Det ville kanskje forberede informasjonsflyten. 
 
 
Tid fra innlevering til disputas 

• Vi har et mål, om å få inn forslag til bedømmelseskomité en måned før forventet levering. 
• Det er utfordrende med habilitet.  

 
Hvordan kan fakultetet bistå dere bedre? 
 

• Plassutfordringer og kontorplass. Stipendiater sitter i felleskontor.  
• ISS har arrangert et akademisk skrivekurs med Lynn Nygaard, dette kan gjerne holdes på 

fakultetsnivå. 



Dialogmøte med ISV. 28.10.2020. 
 
Tilstede:  
Elin Lerum Boasson, forskningsleder ISV  
Sjur Emilio Hesthammer, ph.d.-rådgiver, ISV  
Leif Erlend Kårtvedt, stipendiat, ISV 
 
Sarah Younes, rådgiver, fakultetsadministrasjonen   
Ingebjørg Hovde, seniorrådgiver, fakultetsadministrasjonen (referent)   
Tore Nilssen, forskningsdekan 
 
Eksternfinansierte ph.d.-kandidater 
På programrådsmøtet i september var tilbakemelding fra kandidatene at de ønsket å bli bedre 
integrerte i fagmiljøene. Hvilke rutiner har dere for dette?  
 

• Seminarer for stipendiater arrangeres av stipendiatene selv. Stipendiatene inviterer ofte 
med de eksternfinansierte ph.d.-kandidatene.  

• Designseminarene fungerer som en fin inkluderingsarena for nye kandidater, både interne 
og eksterne.  

 
Emneportefølje 

• Har få emner 
• Metodekurs tas eksternt 

  
Korona 

• Emner er utfordringer, man hadde forventet at flere kandidater ville tatt spesialpensum-
emnet som ble opprettet under korona.  

• Psykososiale bekymringer og bekymringer rundt manglende hjelpeapparat for ph.d.-
kandidater. Stipendiater kan benytte Bedriftshelsetjenesten ved UiO. Dette tilbudet er ikke 
åpent for eksternfinansierte ph.d.-kandidater. 

• Ph.d.-kandidatene opplever bekymring for manglende integrering med fagmiljøet under 
korona, da de uformelle møteplassene forsvinner. Uformelle møteplasser er viktig for å 
bygge nettverk som fremmer en senere karriere innen akademia. 
 
 

Organisering 
Har dere et programutvalg/råd hvor dere diskuterer ph.d.-saker? 

• Det er et ph.d.-utvalg på instituttet.  
• Det er ikke ph.d.-kandidat med i ph.d.-utvalget da det er sensitiv informasjon som behandles 

der. 
  
Tid fra innlevering til disputas 

• ISV begynner å jobbe med oppnevning av bedømmelseskomité når en avhandling leveres inn 
• Nettsiden oppfordrer kandidater til å ta kontakt i forkant, og instituttet vil oppfordre 

kandidatene til å gjøre dette i større grad. 
  
Hvordan kan fakultetet bistå dere bedre? 

• Ønsker flere plasser på veilederseminaret. 
• Ønsker at veilederseminaret skal inneholde mer enn forskningsetikk. 
• Ønsker at sommerskolen skal gå digitalt sommeren 2021. 



Dialogmøte med PSI. 28.10.2020. 
 
Tilstede:  
Sverre Andreas Sydnes, ph.d.-konsulent, PSI  
Lars Tjelta Westlye, forskningsleder, PSI 
Nikolai Olavi Czajkowski, førsteamanuensis, PSI 
Deniz Zelihić, ph.d.-kandidat ved PSI 
 
Sarah Younes, rådgiver, fakultetsadministrasjonen   
Ingebjørg Hovde, seniorrådgiver, fakultetsadministrasjonen  (referent) 
Tore Nilssen, forskningsdekan 
  
Eksternfinansierte ph.d.-kandidater 
Hvordan integreres eksternfinansierte ph.d.-kandidater i fagmiljøene:  

•  PSI har obligatoriske forskningsseminarer som går over 3 semestre 
•  Intern veileder (hoved- eller medveileder) 
•  Obligatoriske fellesemner i regi av SV 

 
Forskningsseminarenes innhold og struktur skal gjennomgås og vurderes revidert inneværende og 
kommende semester med mål om å kunne tilby et felles program av høy kvalitet og relevant utbytte 
for kandidatene.  
 
Eksternfinansierte ph.d.-kandidater kan ha glede av tettere integrering med forskningsmiljøet ved 
PSI, som kan tilby ressurser og kompetanse som ikke alltid er tilgjengelig ved den lokale 
arbeidsplassen. Det vil for noen kandidater være en fordel å ha flere fagpersoner å spille på i 
arbeidet med avhandlingen. Et viktig mål med den pågående kvalitetssikringen av ph.d.-programmet 
er å legge forholdene til rette for sterkere integrering og styrke tilhørigheten til PSI for de 
eksternfinansierte kandidatene som ønsker og har behov for dette. 
 
Det påpekes at eksternfinansierte ph.d.-kandidater ikke automatisk får utstedt adgangskort, mens 
lavere grads studenter får det. SiO utsteder studentkort og ansattkort. Instituttet har anledning til å 
bestille adgangskort til eksternfinansierte ph.d.-kandidater. 
 
Emneportefølje 
 

• Nåværende emneportefølje er løpende hvert semester: 
• Består av metodekurs og seminarer 
• Ønske om endringer eller forslag til nye kurs sendes ph.d konsulent og behandles/diskuteres 

i ph.d.-utvalg ved PSI og vedtak fattes av forskningsleder. 
• Opprettelse av emner følger fakultetets rutiner for emneopprettelser 

 
Nikolai informerer om at det er forutsigbarhet i når emnene skal gå.   
  
Korona 

• God erfaring med digitale disputaser, godt samarbeid med fakultetet 
•  Ikke alle emner er like godt egnet for digital undervisning, men metodeemner denne høsten 

vil gå digitalt.  
• Flere kandidater melder inn forsinkelser 
•  To metodeemner ble kansellert vår 2020, men vil gå igjen høst  
• Ingen emner kansellert H20  

 



Organisering 
• PSI har et nylig opprettet ph.d utvalg. Utvalgets mandat er bla:  

 
«Utvalget skal bistå forskningsleder i å ta stilling til saker relatert til phd programmet i 
forbindelse med opptak, opplæringsdel, og annen phd relatert tematikk. Utvalget er ikke et 
formelt vedtaksorgan. Det vil være instituttledelse og programrådet for phd som fatter 
endelige vedtak»  
 

•  Alle fagavdelinger representert, 1 ph.d.-kandidat  
•  Varierende møtefrekvens (to møter per semester er utgangspunktet) 
•  Diskusjonsforum (bl.a. emneportefølje/emner) 

 
Tid fra innlevering til disputas 

• Rutine: Ph.d.-konsulent mottar innlevert avhandling, kontakter veiledere.  
• Intern rutine for habilitetssjekk, i tillegg til habilitetsskjemaer  
• Prosessen begynner med en gang PSI mottar avhandlingen fra kandidat.  
• Nettsiden sier at ph.d.-kandidatene skal ta kontakt i forkant av innlevering, men ikke alle 

gjør det. 
 
Hvordan kan fakultetet bistå dere bedre? 
 

• Digitalt opptak – status? Dette jobbes det nå med på medisinsk fakultet.  
• Endring av veilederforhold underveis i løpet, bedre rutine for dette, for eks. nettskjema eller 

eget avtaledokument? – Saken meldes inn til ph.d.-nettverksmøtet. 
 
 
 
 



Dialogmøte med SAI.  06.11.2020. 
 
Tilstede:  
 
Keir Martin, forskningsleder SAI 
Liv Christina Varen, ph.d.-rådgiver, SAI 
Signe Mikkelsen, stipendiat, SAI 
 
Sarah Younes, rådgiver, fakultetsadministrasjonen 
Tore Nilssen, forskningsdekan 
Ingebjørg Hovde, seniorrådgiver, fakultetsadministrasjonen (referent)   
 
 
Externally funded PhD candidates 

• Would like to do more  
• Had plans for social events which were cancelled due to Covid-19 
• Would like to offer all SAI’s PhD candidates more, for example regular writing sessions 

 
Course porfolio 

• Would like to prepare PhD candidates better before they go on field work 
• All PhD courses are formally  approved by Keir 
• PhD candidates feel the PhD courses should reflect the interest of the current PhD 

candidates 
 

Corona 
• External funders are asking SAI for how long they should extend the funding. 
• PhD candidates argued for a one month general extension, it was declined by the 

department. 
• Field work is a problem. 
• The department is asking all new PhD candidates for a plan B, if fieldwork can’t be carried 

out 
 
Organization of the department 

• There is no PhD programme board 
• The department is small, so Keir tries to include the PhD candidates 
• A PhD programme board would be a good idea 

 
Tid fra innlevering til disputas 

• SAI starts organizing the doctoral committee as soon as the candidates inform them that he 
/ she will submit  

• Supervisors suggest members, and Keir selects based on their suggestions 
 
 
How can the Faculty of Social Sciences help SAI? 

• PhD candidates would like a PhD handbook with general information.  
• Encourage PhD candidates and Keir to raise this issue with the prorgamme board. 



Dialogmøte med TIK.  06.11.2020. 
 
Tilstede:  
 
Fulvio Castellacci, ph.d.-ansvarlig ved TIK 
Ingrid Helene Johnsen, ph.d.-rådgiver, TIK 
 
Sarah Younes, rådgiver, fakultetsadministrasjonen   
Ingebjørg Hovde, seniorrådgiver, fakultetsadministrasjonen (referent)   
Tore Nilssen, forskningsdekan 
 
 
Eksternfinansierte ph.d.-kandidater 

• Ca. 30 ph.d.-kandidater i spesialiseringen til TIK, ca. 30% av disse er eksternfinansierte 
• Alle eksternfinansierte har residensplikt på TIK (en eller to dager i uka) 
• Oppfordrer alle eksternfinansierte kandidater til å delta i gruppemøter i forskningsgruppene. 

Det fungerer bra. 
• Anbefaler at hovedveileder er ansatt på TIK. 

 
Emneportefølje 

• TIK har spesielt forskningsmiljø fordi STS og innovasjon er så tverrfaglige og ikke etablerte 
disipliner. Dette betyr at stipendiatene kommer fra forskjellige tradisjoner. Dette er både 
spennende og utfordrende. Det varierer derfor hvilken type kurs og kompetanse de trenger 

• TIK har noen emner som er generell introduksjon for de som ikke har bakgrunn i STS og 
innovasjon.  

• TIK har også forskerskolekurs i regi av NORSI.  
• Forskningsleder ved TIK godkjenner alle emner formelt.  

 
Korona 

• Korona fører til problemer og forsinkelser for TIKs stipendiater.  
• Stipendiater som har 6 måneder av kontrakten får fortsatt bruke kontoret, mens alle andre 

er pålagt hjemmekontor. 
 
Organisering 

• Forskningsleder organiserer veilederforum på TIK. I dette forumet diskuteres alt som har 
med ph.d. å gjøre. Har også jevnlige møter med administrasjonen.  

• Ansvaret for medarbeidersamtale for stipendiater er delegert til forskningsleder.  
 

 
Tid fra innlevering til disputas 

• TIK har endret rutinene, for å kunne korte ned tiden fra innlevering til disputas. 
 
Hvordan kan fakultetet bistå dere bedre? 

• Krav om mer kompetanse om GDPR. Dette gjelder forskere, forskningsadministrasjonen og 
ph.d.-kandidater.  Kan fakultetet ta ansvar for dette? 

• Forskningsdekan informerer om at ansvaret for dette ligger hos forskningsseksjonen på 
fakultetet, og de jobber med dette. 
 



Dialogmøte med ØI. 19.11.2020 
 
Tilstede:  
Karen Helene Ulltveit-Moe, forskningsleder ØI 
Tone Enger, ph.d.-rådgiver, ØI 
Ana Leiva, stipendiat, ØI 
 
Sarah Younes, rådgiver, fakultetsadministrasjonen   
Ingebjørg Hovde, seniorrådgiver, fakultetsadministrasjonen (referent)   
Tore Nilssen, forskningsdekan 
  
Eksternfinansierte ph.d.-kandidater 

• ØI praktiserer residensplikt for eksternfinansierte ph.d.-kandidater det første året av ph.d.-
en. 

• Det organiseres ph.d.-lunch 
• Basert på samarbeidet med BI så er en research workshop blitt obligatorisk. Der deltar både 

ph.d.-kandidater fra ØI og BI.  
• Inviterer eksterne veiledere på introduksjonslunch. 
•  Innspill fra ph.d.-kandidat om at det kunne være en idé med felleskontor for de som er i 

2.,3. og 4.-året.  
 
Emneportefølje 

• De obligatoriske emnene blir behandlet i programrådet (for alle programmene) hvert år. 
• Programrådet har vedtatt en emneportefølje, og innholdet i emnene varierer i innhold 
• Har avtale med BI om emner, hvor BI tilbyr noen og ØI tilbyr andre.  

 
 
Korona 

• Det er mange ph.d.-kandidater som strever 
• Noen ph.d.-kandidater har behov for å jobbe fra kontoret, ØI tillater dette 

 
 
Organisering 

• ØI har et programutvalg 
• ØI ønsker å engasjere Ph.d.-kandidatene mer 

 
 
Tid fra innlevering til disputas 

• Det er derfor administrativt krevende med innleveringer 
• ØI forsøker å holde tiden fra innlevering til disputas så kort som mulig.  

 
 
Hvordan kan fakultetet bistå dere bedre? 

• Veilederseminaret 
• Få inn residensplikt i avtalen med ekstern part 
• Kan fakultetet bistå med fotografering av alle ph.d.-kandidater, og ikke bare stipendiatene? 
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